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5. maj 2022   

 

Referat fra forældrebestyrelsesmøde 

Torsdag, den 31. marts 2022 

 
 

Fraværende 

Sean Marie Andersen, Brian Schmidt, Sarah Christiansen 

Referent 

Ditte Andersen / Henrik E. Jensen 

Dagsorden 

1. Informationer fra ledelsen, herunder status på økonomi 

2. Informationer fra afdelingerne 

3. Evt. informationer fra forældrebestyrelsen 

4. Status på processen omkring ny institution 

5. Opfølgning på perioden med Corona  

6. Forberede afstemning om frokostordning 2023/2024 

7. Eventuelt 

Referat 

Ad. 1 
• Institutionen overfører et overskud på 850.000kr til budgetår 2022, hvilket betyder at bud-

getår 2022 pt. ser ud til at balancere.  

• En del af de overførte midler kommer i anvendelse til etableringen af nye toiletfaciliteter på 
storbørnsgruppen i Ejsbølhus. Egenbetalingen for institutionen er på 235.000 kr., mens Kom-
munale Ejendomme bidrager med 40.000 kr. Som følge heraf udskydes planerne om udvi-
delse af legepladsen i Ejsbølhus til efteråret. I afdeling Havanna har der været bygningsgen-

nemgang, hvilket afstedkommer en række vedligeholdelsesopgaver. Udgiften hertil ligger 
100% ved kommunale ejendomme.   

• Det vides endnu ikke hvor mange ukrainske børn, der vil have behov for pasning i Haderslev 
Kommune, men pt. har institutionen ikke modtaget nogle. Pt. er det kun Rosengården der 
har ledige pladser. 

• Arbejdstilsynet har varslets ordinære tilsynsbesøg i en række institutioner i Haderslev Kom-
mune, herunder Afd. Havanna og Afd. Ejsbølhus. Tilsynene vil blive gennemført i løbet af 
2022, og fokus er denne gang på det psykiske arbejdsmiljø.  

• I Haderslev Kommune har sygefraværet på dagtilbudsområdet været stigende de sidste 2 

år, men grundet Corona er det svært at analysere og konkludere ud fra det tilgængelige 
datagrundlag. Sct. Severin Børnehuse ligger lidt under gennemsnittet for kommunen, og ser 
man på afdelingsniveau, er korttidsfraværet forholdsvis ens (6-7 dage årligt). Til gengæld er 
der ret stor forskel på, hvor hårdt afdelingerne har været ramt af længerevarende sygemel-
dinger. 
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• Marlene Roost Radoor (forældrebestyrelsesrepræsentant i Havanna) har meldt sig til en ar-
bejdsgruppe, der skal udarbejde en politik for samarbejdet mellem det politiske udvalg og 
forældrebestyrelser i Haderslev Kommune. 

• På baggrund af invasionen af Ukraine, og deraf afledte indsamlinger, blev det drøftet om og 
hvordan institutionen fremadrettet kan/skal involvere sig i indsamlinger (eksempelvis Dan-
marksindsamlingen). Fokus skal i så fald ligge på den pædagogiske del (fællesskab, dannelse 
og kultur) og ikke på den økonomiske del, og forældre må ikke føle sig presset til at bidrage 

økonomisk. Punktet vil blive drøftet videre i institutionens MED-udvalg. 

• Der afholdes fællesrådsmøder den 2. maj (budget) og den 11. maj (dagtilbud) 

• Næste temaforældremøde afholdes den 17. maj i byrådssalen på det nye rådhus – temaet 
er ”Børns brug af digitale medier – både derhjemme og i institutionen”. Mødet er varslet i 
Aula i februar, og en egentlig invitation udsendes sidst i april. Det næste temaforældremøde 
er fastsat til den 2. november, og her er temaet børns motorik. 

Ad. 2 
Ejsbølhus 

Er startet op med samarbejde på tværs af stuerne på årgange. Der er fokus på alle årgange og de 
relationelle muligheder det giver, når vi samles på den måde. Der er også fokus på at de kommende 
storbørnsgruppe-børn, som spiser sammen, er på ture og har andre tiltag hvor der dannes relationer, 
både til hinanden og de voksne på Grøn stue 

Sukkertoppen 

Der er har været fernisering på et projekt omkring kultur, æstetik og fællesskab. I processen har 
børnene været på ture rundt i Haderslev, hvor de har set på kunst af forskellig art, og de har efter-

følgende produceret egen kunst. 

Rosengården 

Har genoptaget aktiviteter på tværs af grupper. Herudover er der fokus på strukturen omkring den 
kommende storebørnsgruppe, da den forventes at blive lidt større end normalt. 

Havanna 

Der arbejdes med en ny struktur, der skal skabe en mere flow og kontinuitet i vuggestuen. 

Ad. 3  
I de kommende måneder deltager bestyrelsen i følgende møder: 

• 4. april: Kaffemøde med det politiske formandskab (Kenneth) 

• 2. maj: Budgetmøde med Fællesråd for Skole- / dagtilbudsområdet (Claus) 

• 5. maj: Arbejdsgruppemøde ang. ny institution (Claus og Kenneth) 

• ? maj: Fællesrådsmøde (Claus) 

Ad. 4 
Forældrebestyrelsen blev orienteret om status på processen omkring den nye institution. Udbuds-
processen er ændret, hvilket betyder at genhusning først forventes at ske fra maj/juni 2023, og at 
den nye institution forventes at stå færdig og klar til indflytning i november/december 2024. 

 

Så snart det nye projektmateriale er færdigt og godkendt, hvilket forventes at ske om 4-5 måneder, 
vil det blive præsenteret for forældre og andre interesserede. 

Ad. 5 
På ganske få uger blev alle medarbejdere i Havanna ramt af Corona, men heldigvis var forældrene 
rigtig gode medspillere, og de holdt i det omfang de havde mulighed for det, børnene hjemme. I de 
øvrige afdelinger var smitten spredt over en længere periode, og her lykkedes det at få tingene til at 
hænge sammen med vikarhjælp. Forældrene var i stor udstrækning forstående overfor, at det ikke 
altid var fast personel der var på arbejde. 

Der er såvel strukturelle som pædagogiske tiltag fra perioden med Corona, der vil kunne anvendes 
efterfølgende. Dette gælder specielt i afleveringssituationerne om morgenen, hvor der fortsat arbej-
des med tiltag, der understøtter en bedre start på dagen for børnene. 
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Ad. 6 
Til august skal alle forældre stemme om en kommunal frokostordning for 2023 og 2024. Forældre-

bestyrelsen anbefaler fortsat et nej til ordningen, men glæder sig til gengæld til 2025, hvor institu-
tionen forhåbentligt råder over eget produktionskøkken, og dermed har mulighed for at etablere 
egen madordning. 

 

Afstemningsmaterialet fra 2020 genbruges i den udstrækning det er muligt. 

Ad.7 
Næste forældrebestyrelsesmøde afholdes den 30. maj 2022 


